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Protokół nr 34/2021
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 7 grudnia 2021 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło się zdalnie za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
oraz systemu eSesja. Omawiane materiały są udostępniane na stronie internetowej
www.kedzierzynkozle.esesja.pl

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
3) Joanna Hariasz – skarbnik miasta;
4) Mikołaj Miścicki - radca prawny;
5) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
6) Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
7) Izabela Migocz - dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz dyrektor

p.o. Muzeum Ziemi Kozielskiej;
8) Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
9) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
10)Ewa Krahl – dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty i Wychowania.

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad nieobecni byli radni: Katarzyna Dysarz oraz Jacek Król,
którzy dołączyli do posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.
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Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2022 w zakresie działania komisji.
4. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2035.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia

Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za
warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycieli
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę
Kędzierzyn-Koźle*.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć
nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach,
szkołach podstawowych i zespole szkół prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-
Koźle, a także ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
niektórych nauczycieli*.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Kędzierzyńsko-
Kozielskiego programu wspierania uzdolnionych dzieci i uczniów „Uczniowie
otwarci na świat”*.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przyznawania
poszczególnych form wspierania uzdolnionych dzieci i uczniów w ramach
Kędzierzyńsko-Kozielskiego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci
i uczniów „Uczniowie otwarci na świat”*.

9. Przyjęcie planu pracy komisji na 2022 r.
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poinformował, iż projekty uchwał nie wpłynęły, więc
poddaje pod głosowanie wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad pkt. 5, 6, 7 i 8:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (4)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał Nowak
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz
NIEOBECNI (2)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król

Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformował, iż głosuje „za”.

Następnie przewodniczący komisji poinformował, iż wnosi o rozszerzenie porządku
obrad o pkt. „Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu”:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz
Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz
NIEOBECNI (2)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król

Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformował, iż głosuje „za”.

Porządek obrad po przyjętych zmianach:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2022 w zakresie działania komisji.
4. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2035.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania

Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu.
6. Przyjęcie planu pracy komisji na 2022 r.
7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.



projekt

4

Ad 3.
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2022 w zakresie działania
komisji.

Przewodniczący komisji poprosił o informację dotyczącą subwencji dla oświaty,
ponieważ wiadomo, że nawet w połowie subwencja nie zaspokoi potrzeb
sfinansowania oświaty.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło powiedział, że subwencja w kwocie 43 mln zł
od wielu lat nie pokrywa kosztów związanych z utrzymaniem oświaty. Subwencja
pokryje koszty na poziomie ok. 48%, więc resztę gmina musi pokryć z własnych
dochodów. W planowaniu wydatków oświaty istotne są płace nauczycieli, ponieważ
stanowią około 80% wszystkich wydatków oświatowych.

Skarbnik miasta dodała, że subwencja stanowi 44,69% wydatków bieżących
przeznaczonych na oświatę. W grudniu otrzymano zwiększenie subwencji, więc
planuje się, że ta subwencja w trakcie roku będzie zwiększana. W 2022 roku dochody
bieżące będą mniejsze niż w 2021 roku o 22 mln zł. Głównym powodem zmniejszenia
dochodów są świadczenia „500 plus”, ponieważ od maja świadczenie będzie
wypłacane przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych. Gmina otrzymała mniejszy niż
w 2021 roku dochód z wpływu z podatku PIT-u o 4 mln 800 tys zł. Minister
poinformował, że gmina otrzyma większą kwotę z CIT-u o 2,5 mln. Kwota z podatku
od nieruchomości zwiększy się o ok. 2-3 mln zł. Wydatki na kulturę i ochronę
dziedzictwa narodowego są na porównywalnym poziomie, jak rok temu i wynoszą
7 mln 800 tys zł. Wydatki na Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji oraz dotacje dla
klubów sportowych planuje się na kwotę 13 mln 300 tys zł, a było w 2021 roku 12 mln
700 tys zł.

Przewodniczący komisji poprosił o informację, jakie kwoty planuje się na 2022 roku
na funkcjonowanie takich jednostek jak: Miejski Ośrodek Kultury, Miejski Ośrodek
Sportu i Rekreacji, Miejska Biblioteka Publiczna oraz Muzeum Ziemi Kozielskiej,
z informacja jakie były w 2021 roku.

Skarbnik Joanna Hariasz odpowiedziała, że Miejski Ośrodek Kultury w 2021 roku na
wydatki bieżące przeznaczono kwotę w wysokości 3 mln 206 tys zł, a planuje się na
2022 r. 3 mln 387 tys zł. Na Miejską Bibliotekę Publiczną było przeznaczone 3 mln
219 tys zł, a planuje się na 2022 rok 3 mln 288 tys zł, Muzeum miało w 2021 roku
zaplanowaną kwotę 672 tys zł, a na 2022 rok 697 tys zł, Miejski Ośrodek Sportu i
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Rekreacji miał na wydatki 11 mln 600 tys w 2021 roku, a w 2022 roku będzie miał 12
mln 200 tys zł.

Andrzej Kopacki zapytał o remont stadionu przy ul. Chrobrego.

Joanna Hariasz poinformowała, iż zadanie dotyczące remontu stadionu nie zostało
ujęte w planowanym budżecie.

Zastępca prezydenta przypomniał, że Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji pewne prace
modernizacyjne wykonał na terenie stadionu i planuje kolejne prace.

Andrzej Kopacki przypomniał, iż kwestie modernizacyjne są poruszane od początku
zeszłej kadencji. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji przedstawił fajną,
skromną wizję zmodernizowania tego obiektu. Wniosek dotyczący modernizacji, który
radny złożył opiewał na kwotę ok. 250 tys zł. Wyraził niezadowolenie, iż tyle lat
trzeba prosić o modernizację za 250 tys zł, a gmina potrafi zrealizować zadania
o wiele droższe, które wchodzą „ad hoc” do realizacji.

Wojciech Jagiełło przypomniał, iż w budżecie miasta zaplanowano kwotę 100 tys zł
na modernizację stadionu.

Andrzej Kopacki ma nadzieję, że z budżetu unijnego gmina otrzyma środki, a może
z urzędu marszałkowskiego będą środki finansowe.

Zastępca prezydenta dodał, iż w zakresie działania komisji w kwestii oświaty planuje
się przekazanie środków budżetowych w 2022 roku m. in. na stworzenie kuchni w
Publicznej Szkole Podstawowej nr 6 oraz w przedszkolu nr 6, będzie realizowana
termomodernizacja budynku w przedszkolu nr 26 i 24, a także będzie budowane nowe
przedszkole na osiedlu Cisowa.

Jacek Król zapytał, czy oprócz modernizacji placu przy szkole nr 19 planuje się
jeszcze jakieś zadania inwestycyjne związane ze szkołą.

Zastępca prezydenta odpowiedział, że nie planuje się innych modernizacji w szkole
nr 19.

Przewodniczący komisji poinformował, iż dyskusja została wyczerpana, więc poddał
pod głosowanie projekt budżetu miasta na rok 2022:
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Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał
Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała ustnie, iż głosuje „za”.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 7, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2022 w zakresie działania
komisji.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2035.

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku, iż nie było osób
zgłaszających się, poddał pod głosowanie ww. projekt:

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2035..

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał
Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała ustnie, iż głosuje „za”.



projekt

7

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 7, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2035.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania
Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu.

Sekretarz miasta wyjaśnił, iż tegoroczna zmiana ustawy o samorządzie gminnym
wprowadziła rozszerzenie regulacji dotyczących Młodzieżowej Rady Miasta, która
objęła kilka nowych pojęć tj. Opiekun Młodzieżowej Rady Miasta, a także
wprowadziła konieczność umiejscowienia w statucie zasad zwrotu radnemu kosztów
przejazdu związanych z udziałem w sesji lub innych wydarzeniach związanych
z reprezentowaniem MRM oraz wprowadziła funkcję m.in. opiniowanie dokumentów
strategicznych związanych ze środowiskiem młodzieży i uprawnienia do
monitorowania realizacji tychże dokumentów.

Przewodniczący komisji podziękował za wyjaśnienia i otworzył dyskusję.

Michał Nowak poprosił o dokonanie poprawek technicznych.

Jacek Król zapytał, czy będzie stworzony tekst jednolity.

Zbigniew Romanowicz odpowiedział, że po uchwaleniu zostanie opracowany tekst
jednolity.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki powiedział, że dyskusja została
wyczerpana, więc poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała ustnie, iż głosuje „za”.
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Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 6.
Przyjęcie planu pracy komisji na 2022 r.

Plan pracy sporządzony przez członków komisji:

Styczeń

Przygotowanie miejskich placówek kulturalnych, sportowych i oświatowych do ferii
zimowych (MOK, MBP, MOSiR, Muzeum Ziemi Kozielskiej, Wydział Oświaty
i Wychowania).

Luty

Inwestycje oraz remonty - plany oraz stan realizacji niektórych zadań w placówkach
oświatowych, kulturalnych i sportowo-rekreacyjnych. Potrzeby zgłaszane w tym
zakresie przez poszczególne instytucje, radnych oraz mieszkańców Kędzierzyna-
Koźla. Pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na ten cel.

Spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych działających na terenie
Kędzierzyna-Koźla
(przedstawienie informacji dot. sekcji oraz osiągniętych sukcesów, a także potrzeb
oraz oczekiwań klubów).

Marzec

Funkcjonowanie świetlic w publicznych szkołach podstawowych.

Promocja Kędzierzyna-Koźla. Aktualnie prowadzone i planowane działania gminy w
tym zakresie.

Kwiecień

Sprawozdania z działalności za 2021 rok:
- Miejskiego Ośrodka Kultury,
- Miejskiej Biblioteki Publicznej,
- Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
- Muzeum Ziemi Kozielskiej.

Postępy w realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami.
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Maj

Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2021 rok w zakresie
działania komisji.

Podsumowanie współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami
realizującymi zadania gminy w sferze publicznej za 2021 r.

Czerwiec

Przygotowanie miejskich placówek kulturalnych i sportowych do pracy w trakcie
nadchodzących wakacji (MOK, MBP, MOSiR, Muzeum Ziemi Kozielskiej).

Przygotowanie placówek oświatowych oraz miejsc opieki nad dzieckiem do lat 3 do
wakacji, w szczególności w zakresie zapewnienia ciągłości opieki nad dzieckiem do
lat 3 oraz w wieku przedszkolnym, jak i oferty szkół podstawowych i
ponadpodstawowych dla uczniów pozostających na terenie miasta.

Lipiec - Przerwa wakacyjna.

Sierpień

Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2022/2023.
Wyniki naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2022/2023.
Planowana organizacja klas sportowych na rok szkolny 2022/2023.

Wrzesień

Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.
Turystyka weekendowa:
-szlaki turystyczne i ich korelacja z transportem zbiorowym na południu
Opolszczyzny - połączenia kolejowe z Kędzierzyna-Koźla w kierunku Prudnika
i Nysy.
- Odrzański Szlak Rowerowy Blue Velo.

Propozycje komisji do budżetu miasta na 2023 rok.

Październik

Informacja o realizacji zadań oświatowych miasta Kędzierzyn-Koźle w minionym
roku szkolnym.
Omówienie działań, problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta.

Listopad
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Podsumowanie pracy komisji w 2022 roku.
Propozycje wykazu imprez historycznych, kulturalnych i sportowych planowanych
przez gminę Kędzierzyn-Koźle na 2023 rok (MOK, MBP, MOSiR, Muzeum Ziemi
Kozielskiej).

Grudzień

Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2023 w zakresie działania komisji.
Przyjęcie planu pracy komisji na 2023 rok.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. plan:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała ustnie, iż głosuje „za”.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami „za”) przyjęła plan pracy na rok 2022.

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Przewodniczący komisji zapytał, ile uczniów na dzień 7 grudnia przebywa na
kwarantannie.

Zastępca prezydenta odpowiedziała, że na kwarantannie przebywa 38 dzieci
z przedszkoli, czyli 2,1%, a uczniów 657, co stanowi 17%.

Członkowie komisji ustalili termin kolejnego posiedzenia na 18 stycznia godz. 16:00.



projekt

11

Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:05
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


